
Generalforsamling i Gistrup samråd, referat

Tid: Torsdag 14. marts 2024 kl. 19.00
Sted: Billardrummet i Gistrup-hallen
Deltagere: Ejerlauget Spiren (2), Gistrup Beboerforening (2), LKB Gistrup (2), Mandfolk på
MTB (1), Ejerlauget Kvisten-Grenen (1), Gistrup Kirke (1), Lundby Krat Sommerhusforening
(1), Gistrupparkens Grundejerforening (2), Gistrup Nøvling Visse Lokalhistoriske Forening
(2), Mannadalens Vejlaug (2), Gistrup Vandværk (1), Motionscykelklubben Himmerland (1)

1. Valg af dirigent og referent:
Nils Dorin fra menighedsrådet ved Gistrup Kirke blev valgt som dirigent
Helle Madsen fra Gistrup Beboerforening blev valgt som referent

2. Beretning ved formand Lisbeth Jensen:
Formanden for Gistrup Samråd gennemgik samrådets målsætning og virke samt det
seneste års aktiviteter i Gistrup Samråd.
(Beretningen kan ses på hjemmesiden)
Beretningen blev godkendt

Efter formandens beretning blev der spurgt ind til, hvorvidt Gistrup Samråd vil understøtte et
ungesamråd i byen.
Spørgsmålet blev rejst, fordi der opleves et højere konfliktniveau og støj ved skolen - og at et
ungesamråd måske vil kunne afhjælpe det.
Formanden for samrådet svarede, at samrådet ikke har haft kræfter til det, men at forældre
er velkomne til at byde sig til.

3. Regnskab ved kasserer Jan Olesen:
Jan Olesen gennemgik udgifter og indtægter i regnskabet, der viser et resultat for året på
7.079,27 kroner.
Regnskabet blev godkendt.

4. Fastsættelse af kontingent:
Bestyrelsens forslag om uændret kontingent på 150 kr pr. år blev vedtaget.

5. Drøftelse af foreningshus:
Punktet havde til formål at drøfte et kommende kulturhus/foreningshus i byen - og ikke
mindst placeringen af det. Lige nu er der to løsninger i spil.
En placering ved hallen og skolen - og en placering ved Spar Es.
Formanden for samrådet gennemgik historikken i projektet, der går langt tilbage.
Hun gennemgik også forskellen på de to projekter for så vidt angår areal, økonomi,
anvendelse, indflydelse, drift- og vedligehold.
(Se bilag på hjemmesiden)
Der var lagt op til, at medlemsforeningerne skulle drøfte de to forslag, og det brugte de tid på
ved bordene.
Der kom en del nye perspektiver og oplysninger på banen. Undervejs i den efterfølgende
debat blev tonen og retorikken skærpet. Det er tydeligt, at der er delte meninger, og
holdningerne blev trukket skarpt op.



Samrådet har tidligere givet hinanden håndslag på, at placeringen af kulturhus/foreningshus
ikke må ske på bekostning af sammenholdet i byen.
Derfor bliver der nu holdt et ekstra møde i samrådet for at finde ud af, hvordan rådet kommer
videre i processen.

6. Indkomne forslag:
Der var ikke kommet forslag.

7. Valg:

8. Valg til bestyrelsen:
Det meste af året har der været seks medlemmer af
bestyrelsen, da én trådte ud sidste forår.
I vedtægterne står der, at der skal være fem eller syv medlemmer af bestyrelsen.
Generalforsamlingen besluttede, at der skal være syv.
Derfor blev Kjeld Mølbæk valgt som nyt medlem af bestyrelsen i Gistrup Samråd.
Desuden var der genvalg til Jan Olesen, Gistrup Vandværk,
Helle Madsen, Gistrup Beboerforening og Sverre Wognsen,
Motionscykelklubben Himmerland.

9. Valg af 1 revisor for 1 år
Søren Langeland fra Lundby Krat Sommerhusforening blev valgt som revisor.

10. Valg af 1 revisorsuppleant for 1 år
Nils Dorin fra Gistrup Menighedsråd blev valgt som revisorsuppleant.

11. Evt.
Under punktet eventuelt blev der spurgt ind til lokalplanen for sommerhusområdet og
arbejdet med den. Formanden for samrådet svarede, at lokalplanen ventes at komme i
offentlig høring inden sommerferien, og Lisbeth Jensen forventer, at kommunen i den
forbindelse indkalder til et borgermøde om planen.


